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Tjänstgörande ersättare 

Galina Monsalves Leal för Ahmet Music §§ 1-2, 4, Estanislao Mboro (S) för Anki 

Erdmann §§ 1-2, 4.  

 Tjänstgörande ersättare 
 

     
Tjänstemän  Tjänstemän 
Slutet sammanträde §§ 1-12: tf. stadsdelsdirektör Johan Hernman, tf avdelningschef 

Anette Höög §§ 1-9, avdelningschef Ulrika Axelsson § 11, biträdande enhetschef 

Malin Jakobsson § 4 och nämndsekreterare Tove Nilsson.                                                                                                             
 

Öppet sammanträde §§ 13-32: tf. stadsdelsdirektör Johan Hernman, avdelningschef 

Ulrika Axelsson, avdelningschef Susanne Tengberg, tf avdelningschef Anette Höög,  

tf avdelningschef Aila Laukonen, tf avdelningschef Annika Björklund, administrativ 

sekreterare Monica Holst och nämndsekreterare Tove Nilsson.    

 Stadsdelsdirektör Olle Johnselius, Verner Stadthagen, Ulrica Axelsson, Gunilla 

Davidsson, Kerstin Alnervik, Susanne Tengberg 

 
Personalföreträdare  

Öppet sammanträde §§ 13 -32: Riitta Eddib (Kommunal) 

 Personalföreträdare 

 
Utses att justera  

 Annica Wahlter, SKTF, Riitta Eddib, Kommunal, Claes Palm, SACO, Anders 

Bengtsson, Lärarförbundet 

Ordföranden Mia Päärni (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M)  Utses att justera  
   

Dag för justering     
2017-08-30 

 

Sekreterare 

  

 
 
Ordförande  

         

 
 
        Vice ordförande  

 

 

        Paragrafnr 1-32 Antal blad 47 

   Vice ordförande 
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Protokoll fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 24 augusti 2017 

Omedelbart justerade beslut 
  

Tid: Klockan 20:00  

 

Plats: 

Rinkebyskolan, Rinkebystråket 53, Rinkeby 

 

 

Närvarande: 

Se bilaga 1 

 

§§ 3, 10, 17, 20, 21 och 23  

 

Justerat den 24 augusti 2017  

 

 

 

Ordföranden Mia Päärni (S) 
 
 
 

Vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 
  
 
 

 

 Sekreterare 

   

   

   Paragrafnr      Antal blad  
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§ 1  
Val av justerare och dag för justering 
 
Beslut 
Ordföranden Mia Päärni (S) samt vice ordföranden Benjamin Dousa (M) 

fick i uppdrag att justera dagens protokoll. Justeringen äger rum onsdagen den 

30 augusti 2017.  
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§ 1a 
Förändringar på föredragningslistan 
 
Ärende nummer 4 behandlades före ärende nummer 3 på sammanträdet. 

Nämnden ajournerades efter att beslut fattats i ärende nummer 4. Det slutna 

sammanträdet återupptogs efter allmänhetens frågestund, klockan 19.15. 

Därefter behandlades ärende nummer 3 samt ärendena nummer 5 till och med 

12. Det slutna sammanträdet avslutades klockan 19.25. 
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§ 2 
Anmälan av föregående protokoll 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.  

 

Ärendet 
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde den 20 juni  

2017 justerats den 22 juni 2017.    
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§ 3 
Yttrande över ansökan om adoption enligt 4 kap. 10 § 
föräldrabalken (FB) 
Yttrande till Solna Tingsrätt målnummer Ä 2798-17 

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-335-2017.  
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§ 4 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-300-2017. 
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§ 5 
Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare 
enligt 6 kap 8 a § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6-245-2017. 
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§ 6 
Anmälan av behov av särskilt förordnad vårdnadshavare enligt  
6 kap 9 § föräldrabalken (FB)  

Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-331-2017. 
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§ 7 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-354-2017.  
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§ 8 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-305-2017.  
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§ 9 
Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 kap. 7 § 1 st. 1 p. 
föräldrabalken (FB) 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 6.-306-2017.  
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§ 10 
Upphandling av nattpatrull inom hemtjänst 
 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och 

protokollsutdraget publiceras inte på grund av sekretess.  

Dnr 2.2.2.-368-2017.  
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§ 11 
Beslut från inspektionen för vård och omsorg (IVO) 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna 

 

Ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) har utrett en lex Sarah-anmälan från 

stadsdelsförvaltningens beställarenhet för insatser för personer med 

funktionsnedsättning. Den anmälda händelsen bestod i att förvaltningen beställt 

insatser från ett företag som ej hade tillstånd att utföra insatserna. IVO bedömer 

att stadsdelsnämnden har fullgjort sin utrednings- och anmälningsskyldighet 

enligt lagen om stöd och service för vissa funktionshindrade (LSS). Nämnden 

har enligt IVO identifierat orsaker till det inträffade och vidtagit åtgärder för att 

förhindra att något liknande inträffar igen. IVO avslutar ärendet och kommer 

inte vidta några ytterligare åtgärder.  

Dnr 1.2.2.-053-2017.  
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§ 12 
Anmälan av sociala delegationens protokoll 
 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 
 
Ärendet 
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 28 juni, 12 juli, 21 juli,  

9 augusti och 23 augusti 2017.  
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§ 13 
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
 

Information från polisen: 

 

 Allmänhetens frågestund inleddes med information från polisen om den 

kommande polisstationen i Rinkeby och nedläggningen av polisstationen 

i Kista. Lokalpolisområdeschefen i Järva, Niclas Andersson, berättade att 

byggbolaget NCC tagit på sig uppgiften att bygga det nya polishuset i 

Rinkeby, som planeras bli färdigt 2019. Polishuset kommer innehålla en 

reception som ska ha öppet alla dagar, passverksamhet, ett kontaktcenter 

och omfattande utredningsverksamhet. Polisstationen i Kista har under 

sommaren lagts ned, på grund av problem med arbetsmiljön och att 

stationen inte fyllt avsedd funktion. Verksamheten har flyttats till Solna.  

 

Information från förvaltningen: 

 

 Johan Hernman, tillförordnad stadsdelsdirektör/kanslichef informerade 

om att kommunfullmäktige den 23 augusti 2017 beslutat att tillsätta Lee 

Orberson som stadsdelsdirektör för Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning. 

Den nya stadsdelsdirektören börjar den 28 september 2017. 

 

 Johan Hernman informerade också om planerna för att inrätta 

Community School och Community Center (stadsdelscenter) i 

Rinkebyskolan. Förvaltningen fortsätter, tillsammans med Rinkeby-

skolan, att planera för en Community School. När det gäller 

stadsdelscenter planeras inte längre en flytt av Medborgarkontoret och 

Familjehuset till Rinkebyskolan. Istället kommer vissa andra av 

nämndens verksamheter få sin hemvist i skolan. Planeringen av ett 

stadsdelscenter i Husby pågår oförändrat. Förvaltningen återkommer 

inom kort med mer information.  

 

Frågor från stadsdelsnämnden: 

 

 Martin Michel (MP) ställde vid nämndens sammanträde 20 juni 2017 en 

fråga om återställning av en gångbro över Rinkebystråket som skadats 

vid en trafikolycka. Johan Hernman svarade att förvaltningen varit i 

kontakt med trafikkontoret, som ansvarar för gångbroarna, och fått 

beskedet att reparationen dragit ut på tiden till följd av ett försäkrings-

ärende. En handläggare har utsetts för att hantera ärendet och 

upphandling av entreprenör för att utföra arbetet ska påbörjas inom kort. 

Arbetet beräknas bli färdigt under 2018. En ny skylt med information om 

arbetet ska sättas upp.  
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 Benjamin Dousa (M) frågade hur det går med försöksverksamheten med 

ordningsvakter i Husby centrum. Susanne Tengberg, avdelningschef för 

socialtjänst – stöd och service och förebyggande ungdomsinsatser, 

svarade att hon talat med polisen samma dag och att förvaltningens 

ansökan om tillstånd för verksamheten är under utredning. Den aktuella 

verksamheten kräver tillstånd från polisen och utredningen beräknas ta 

cirka två-tre veckor. Det är fortfarande inte klart vilket vaktbolag som 

ska utföra tjänsten.  

 

 Banar Sabet (C) påtalade att hon under sommaren uppmärksammat att 

det varit stökigt vid Kista ungdomsgård. Hon berättade att hon talat med 

en verksamhetschef som bekräftade att verksamheten haft en del problem 

under sommaren. Susanne Tengberg svarade att förvaltningen ska 

undersöka saken och återkomma med information till nämnden vid 

kommande sammanträde.  

 

 Martin Michel (MP) frågade hur det går med tillgänglighetsanpassningen 

av förvaltningens reception och påtalade att han noterat vid sitt senaste 

besök att det inte finns stolar eller soffor som är anpassade för 

rörelsehindrade. Johan Hernman svarade att förvaltningen utsett en 

arbetsgrupp som ser över receptionens utformning med säkerhetsaspekter 

i fokus. Gruppen ska även undersöka hur receptionen kan göras mer 

tillgänglig och frågan ska lösas så fort som möjligt.  

 

 Martin Michel (MP) frågade också vad som ska hända med Hästa gård 

efter att stadens arrende går ut? Johan Hernman svarade att trafikkontoret 

ansvarar för arrendet och att förvaltningen har löpande kontakt med 

trafikkontoret i frågan.  
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§ 14 
Inkomna medborgarförslag 
 

Beslut 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag om 

att Inrätta lokala ungdomsparlament, dnr 1.2.4.-369-2017. 

 

Ärendet 
Förvaltningen hade redovisat följande inkomna medborgarförslag i en 

sammanställning daterad 10 augusti 2015: 

 

 Inrätta lokala ungdomsparlament, 2017-08-01. 

Dnr 1.2.4.-369-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen 

att bereda det inkomna medborgarförslaget.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

24 augusti 2017 
 

Sida 19 

 

 

  

 
§ 15 
Uppföljningsrapport till nämnden i augusti 2017  
Prognosen bygger på ekonomiskt utfall t.o.m. mars.   

 
Beslut 
Nämnden godkänner denna uppföljningsrapport. 

 
Ärendet 
Sammanlagt beräknas ett överskott om 1,1 mnkr före resultatöverföringar och          

2,0 mnkr efter resultatöverföringar. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 10 augusti 2017.  

Dnr 1.2.1.-365-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.       
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§ 16 
Utbildning i hjärt- lungräddning 
Svar på skrivelse från Amela de la Cruz (L) 

 

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Ärendet  
Amela de la Cruz (L) har i en skrivelse uttryckt oro över uppgifter i ett inslag i 

Sveriges Radio från den 29 maj 2017, där det framgick att personal i 

stadsdelsförvaltningens verksamheter inte får kontinuerlig utbildning i hjärt-

lungräddning. Förvaltningen instämmer i att kunskaper i första hjälpen och hjärt-

lungräddning är mycket viktigt. Enligt uppföljningar som har gjorts under våren 

2017 av LSS-verksamheter i egen regi har samtliga verksamheter inplanerad 

utbildning i hjärt-lungräddning för personalen under hösten 2017. Detta 

genomförs regelbundet vart annat år inom de flesta LSS-verksamheter. Inom 

förskolan genomförs utbildning i hjärt-lungräddning vart tredje år. Varje 

förskola har också ett barnsäkerhetsombud som ansvarar för att kontrollera att 

kunskapen kring bl.a. hjärt-lungräddning finns hos personalen. Denna kontroll 

görs varje år. Inom äldreomsorgen gjordes den senaste utbildningen 2015 och de 

allra flesta i personalen har kunskaper i hjärt-lungräddning. Nästa utbildning 

kommer att genomföras under 2018. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 2 augusti 2017.  

Dnr 1.6.-298-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.       
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§ 17 
Förordnande att besluta enligt lagen om vård av unga (LVU) och 
lagen om vård av missbrukare (LVM) i vissa fall 
 

Beslut 

1. Stadsdelsnämnden förordnar Staffan Svärd (S), ledamot i nämnden och i 

sociala delegationen, med rätt att under år 2017 fatta beslut om  

- omedelbart omhändertagande enligt 6 § LVU 

- var och hur vården ska ordnas enligt 11 § LVU 

- tillfälligt flyttningsförbud enligt 27 § LVU 

- begäran om biträde av polismyndighet för att genomföra beslut  

om vård eller omhändertagande enligt 43 § första stycket andra punkten 

LVU 

- omedelbart omhändertagande enligt 13 § LVM. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar, enligt 6 kap. 36 § kommunallagen, åt ledamoten 

Staffan Svärd (S) att fatta beslut i ärenden enligt  

14 § andra stycket LVU, som är så brådskande att nämndens avgörande inte 

kan avvaktas.  

3. Omedelbar justering.  

 

Ärendet  
Stadsdelsnämnden har uppdragit åt nämndens ordförande samt ledamöterna 

Kerstin Aggefors (S) och Kerstin Thufvesson (M) att fatta beslut i vissa ärenden 

enligt lagen om vård av unga (LVU) och lagen om vård av missbrukare (LVM), 

som är så brådskande att nämndens avgörande inte kan avvaktas. Nämndens 

ordförande Mia Päärni (S) har meddelat att hon avgår efter nämndens 

sammanträde 24 augusti. För att kunna säkerställa en rättssäker hantering efter 

ordförandens avgång behöver nämnden utse ytterligare en ledamot som får fatta 

brådskande beslut enligt LVU och LVM.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 augusti 2017.  

Dnr 1.1.-363-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.       
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§ 18 
Motion om en stadsdelsnämndsreform 
Remiss från kommunstyrelsen av motion av Anna König Jerlmyr m.fl. (M) 
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver: 

 

Syftet med införandet av stadsdelsnämnder var bl.a. att öka det lokala 

inflytandet i stadens olika delar inom fler beslutsområden som har stor 

betydelse för invånarna där. 

 

Genom de belysningar som gjorts  av situationen i stadens olika 

stadsdelsområden har visats hur olika utvecklingen varit. Rapporten 

”Skillnadernas Stockholm” ger en skrämmande bild av hur olika 

förutsättningar de boende kan leva under i olika delar av samma 

kommun. 

 
Det är mycket tydligt att det krävs väldigt olika insatser och hur stora 

dessa bör vara i olika delar av staden för att ge framför allt Stockholms 

barn och unga likartade förutsättningar för att kunna utvecklas i 

enlighet med sina förutsättningar och mål.  

 
Att i detta läge motivera en minskning av antalet stadsdelsnämnder från 

14 till 5 med att man vill leverera tjänster av hög och likvärdig kvalitet 

inom alla de områden stadsdelsnämnderna ansvarar för måste anses 

som märkligt. Vid sammanslagningen av Rinkeby och Kista 

stadsdelsnämnder var en motivering att genom arbetstillfällena i Kista 

arbetsplatsområde så skulle Rinkebyborna kunna erbjudas ökade 

möjligheter till sysselsättning. Så blev det inte, då det mest är 

högutbildad personal som efterfrågas i Kista och utbildningsnivån i 

Rinkeby såväl då som nu är låg. Vad som i stället skedde var att många 

arbetstillfällen i Rinkeby försvann genom att stadsdelsförvaltningen 

flyttades till Kista. Detta var en bidragande faktor till utarmningen av 

Rinkeby med minskad dagbefolkning då även flera andra stora 

arbetsgivare lämnade stadsdelen. 

 

Arbetet med att minska och på sikt avveckla skillnaderna i 

livsförutsättningar mellan boende i olika stadsdelar kräver ett stort och 

nära inflytande från det lokala samhället, inte ett mindre, vilket 

motionens förslag sannolikt leder till. 

 
Vi anser mot denna bakgrund att motionens ska avslås. 
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Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) och 

ledamoten Anki Erdmann (V) lade fram ett gemensamt förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden beslutat i enlighet med socialdemokraternas, miljöpartiets och 

vänsterpartiets gemensamma förslag.     

 

Reservation 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

1. Att tillstyrka motionen. 

2. Att därutöver anföra följande. 

  

 Moderaternas stadsdelsnämndsreform handlar om ökad kvalitet och 

likvärdighet över hela staden. Vi vill genomföra denna reform för att stärka 

kvaliteten i förskolan och äldreomsorgen med större och mer slagkraftiga 

förvaltningar samt en större likvärdighet mellan Stockholms stadsdelar. Vårt 

förslag frigör betydande resurser för förskolan, äldreomsorgen och 

socialtjänsten. Vi prioriterar om pengar från byråkrati och administration och till 

kärnverksamheterna. 

 

Dagens modell med 14 stadsdelsnämnder har tio år på nacken. På tio år har 

Stockholm förändrats avsevärt och det är rimligt att stadens politiska 

organisation förnyas för att motsvara detta. Därför föreslår vi att dagens14 

stadsdelsnämnder slås ihop till fem stycken. Det är idag en utmaning för staden 

att leverera tjänster av hög och likvärdig kvalitet inom alla de områden som 

stadsdelsnämnderna ansvarar för. Det beror bland annat på att samhälls-

utvecklingen hela tiden ställer verksamheterna inför nya utmaningar som gör 

uppdraget mer kunskapskrävande. En stor organisation har bättre möjligheter än 

en mindre att säkerställa tillräcklig kompetens inom de områden den ansvarar 

för. Hög och jämn kvalitet innebär också ökad rättssäkerhet och likvärdighet för 

medborgarna, något som större förvaltningar har bättre möjligheter att 

tillgodose. 

Vi sätter vi inte likhetstecken mellan lokal demokrati och antal stadsdels-

nämndspolitiker. Med dagens digitala kommunikationskanaler finns det bättre 

förutsättningar än någonsin för lokal dialog mellan medborgare och förtroende-

valda. Demokrati och medborgarinflytande är inte detsamma som kommunala 
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sammanträden. Verkligt medborgarinflytande är att överföra makten från 

politikerna till stockholmarna, från sammanträdesrummen till köksborden. Den 

valfriheten värnar vi moderater, men den hotas av Vänsterpartiet och 

Socialdemokraterna. 

Stockholmarna är rörliga över stadsdelsgränserna och flera stadsdelar 

samarbetar redan gränsöverskridande inom många områden som parkmiljö och 

ensamkommande barn. Vi ser det som en naturlig del i utvecklingen av en 

modern storstad att organisationen följer med utvecklingen i Stockholm i 

övrigt. Med en sammanhållen stad och fokus på skola, jobb och trygghet kan vi 

bygga ett starkare och modernt Stockholm med möjligheter för alla. 
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§ 19 
Motion om att inrätta ett Trygghetsråd i Stockholm 

 

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Ärendet  
Karin Ernlund (C) föreslår i en motion att Stockholms stad inrättar ett 

Trygghetsråd som ska bestå av viktiga samhällsaktörer så som polisen, 

fastighetsägare, företagarföreningar, civilsamhället, skolan med flera. 

Förvaltningen delar motionärens uppfattning att alla Stockholms invånare ska 

kunna känna sig trygga och att samverkan med polisen och andra samhälls-

aktörer är avgörande för att nå det målet. Staden har en väl fungerande 

samverkan med de aktörer som motionären nämner, framför allt på lokal nivå. 

Eftersom förutsättningar och problembilder ser olika ut i stadsdelarna i 

Stockholm kan det bli svårt att bedriva ett samordnat arbete med trygghets-

frågor. Om ett centralt råd införs behöver stadsdelsförvaltningarna vara 

representerade i rådet för att skapa en koppling till det lokala trygghetsskapande 

arbetet. Förvaltningen anser också att rådets uppdrag bör vara utformat i enlighet 

med regeringens brottsförebyggande program, Tillsammans mot brott. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 28 juli 2017.  
Dnr 1.5.1.-153-2017 
 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   
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§ 20 
Svensk social trygghet i en globaliserad värld 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering.  

 

Ärendet  
Utredningen har på uppdrag av regeringen genomfört en översyn av 

försäkringsvillkoren i de sociala trygghetssystemen. De omfattar social-

försäkring, hälso- och sjukvård, arbetslöshetsförsäkring samt de sociala 

avgifterna. Utredningen anser att det behövs ett tydligt regelverk för vad som 

krävs för att omfattas av svensk social trygghet. Förvaltningen välkomnar 

förtydliganden för vad som krävs för att omfattas av de svenska sociala 

trygghetssystemen. Förvaltningen delar utredningens synpunkter när det gäller 

områden som bör utredas vidare, t.ex. den gränsöverskridande hälso- och 

sjukvården för de delar som åligger den kommunala hälso- och sjukvården.  

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 augusti 2017.  

Dnr 1.5.1.-218-2017.  

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.  
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§ 21 
Betänkandet En ny kamerabevakningslag 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  

 

Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet  
Utredningen har undersökt vissa frågor om kameraövervakning enligt 

kameraövervakningslagen samt, utifrån tilläggsdirektiv, analyserat hur denna lag 

behöver anpassas till EU:s nya reglering av behandling av personuppgifter som 

träder i kraft i maj 2018. Utredningens uppdrag har varit att bland annat under-

söka hur lagen förhåller sig till användningen av ny teknik samt om möjlighet-

erna till kameraövervakning behöver förbättras. Förvaltningen är positiv till den 

föreslagna lagändringen som kommer att ge ökade möjligheter till kamera-

bevakning samtidigt som den personliga integriteten får ett förstärkt skydd. Den 

nya EU-förordningen kommer att medföra stora förändringar för och krav på 

hanteringen av personuppgifter. Förvaltningen anser därför att betänkandets 

förslag på en anpassning av den svenska lagstiftningen är positiv och angelägen. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 4 augusti 2017.  

Dnr 1.5.3.-327-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

 

Ledamoten Amela de la Cruz (L) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

 

Reservation  
Ledamoten Amela de la Cruz (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag enligt följande:   

 

1. Att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut. 

2. Att därutöver som svar på remissen anföra följande. 
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Sverige ska vara tryggt för alla. Tyvärr ser vi nu hur otryggheten ökar. 

Otryggheten är särskilt påtaglig i landets utanförskapsområden, såsom Rinkeby-

Kista. Här känner ambulans och brandkår sig ofta inte säkra, utan kan behöva 

skyddas av polis för att kunna genomföra sina samhällsviktiga uppdrag. Här 

förekommer öppen narkotikaförsäljning, rån och hot mot företagare. Det sociala 

och ekonomiska utanförskapet är stort. 

 

Tryggheten ska vara lika för alla som bor i Sverige. När företagare i Husby inte 

vill eller vågar fortsätta driva sin verksamhet av rädsla för rån, våld och hot är 

det helt oacceptabelt.  

 

Polis och rättsväsende ska få de verktyg och den kapacitet som behövs för att 

kunna utreda brott och se till att medlemmar i kriminella gäng och grupperingar 

döms. För att öka tryggheten och ge bättre möjligheter att bekämpa brott bör fler 

kameror tillåtas. Detta gäller särskilt i utsatta områden där brottsligheten är hög. 

Polisens möjlighet till kameraövervakning måste därför förenklas. 

 

Självklart måste en avvägning alltid ske mellan brottsbekämpningens och 

integritetens intressen. Sverige ska inte vara ett övervakningssamhälle. Men 

medborgarnas integritet skyddas inte endast av ett restriktivt regelverk mot 

kameraövervakning, utan också av att ytterst integritetskränkande brottslighet 

kan upptäckas och förhindras. 

 

Med gällande regelverk har det varit alldeles för omständligt att få tillstånd att 

sätta upp kameror på platser som är brottsdrabbade. I grunden går utredningens 

förslag åt rätt håll. 

 

Utredningen föreslår att kravet på tillstånd, precis som idag, inte ska gälla 

kamerabevakning som bedrivs under högst en månads tid av Polismyndigheten 

eller Säkerhetspolisen när det av särskild anledning finns risk för viss allvarlig 

brottslighet som innebär fara för liv eller hälsa eller för omfattande förstörelse 

av egendom på en viss plats och syftet med bevakningen är att förebygga, 

förhindra eller upptäcka sådan brottslig verksamhet eller utreda eller lagföra 

sådana brott. 

 

Detta är ett för snävt definierat kriterium. Undantaget från tillståndsplikt bör 

utvidgas till att även omfatta särskilda händelser, vilket bland annat skulle täcka 

in upplopp eller oroligheter samt rymningar av farliga personer. 

 

Ett stort problem har också varit att det har tagit lång tid från att en ansökan om 

kameraövervakning har lämnats in till dess att ett beslut har vunnit laga kraft. 

Fler åtgärder som gör att handläggningen och domstolsprövningen av 

kamerabevakningstillstånd går snabbare bör övervägas. 
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Även om det är bra att avskaffa det dubbla tillsynsansvar som länsstyrelserna 

och Datainspektionen har så ställer vi oss försiktigt tveksamma till om det är 

Datainspektionen som bör få tillsynsansvaret. Länsstyrelserna kan med sin 

lokalkännedom vara de som är bäst lämpade att bedöma om tillstånd bör ges på 

en viss plats. Det är bra att kommunerna får möjlighet att överklaga beslut om 

tillstånd. 
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§ 22 
Slutrapport från utredning av servicehus 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.  

2. Stadsdelsnämnden anför därutöver: 

 
I mars i år fanns 15 servicehus med ca 490 lägenheter. Hårdare krav i 

biståndsbedömningar har gjort att färre personer beviljas äldreboende i staden. 

Åldern på de som erbjuds servicehusplats har blivit hög, vanligen över 85 år, 

vilket gör att den tid som de äldre bor där ofta blir kort. 

 

Flera av stadens stora servicehus byggdes på 1960–70 talet och de har 

underkänts av arbetsmiljöverket för fortsatt verksamhet mot vite då de ej svarar 

mot dagens arbetsmiljökrav. Ombyggnation har i flera fall visat sig bli mycket 

kostsam vilket lett till att beslut om försäljning eller rivning blivit det enda 

möjliga. Nu ökar antalet äldre kraftigt och därmed också efterfrågan på 

äldreboenden. 

 

Efterfrågan på att få bo i servicehus är stor då många äldre framför allt önskar 

sig mer av social samvaro med andra och attraktiva verksamheter samtidigt som 

boendet ska kunna erbjuda en fullgod och fullvärdig service. Den demografiska 

utvecklingen i staden är tydlig, antalet äldre (65+) och i synnerhet de som är 

över 85 år kommer att öka. Däremot sker inte ökningen likformigt i staden till 

följd av att nyproduktionen av bostäder varierar mellan olika stadsdelar och 

därmed inflyttningen av framför allt yngre. Det är viktigt att den pågående 

planeringen för nya äldreboenden med särskild fokus på nya attraktiva 

servicehus fortsätter med ökad kraft. Detta speciellt som det tar ca 10 år att få 

fram ett äldreboende typ servicehus från beslut till färdig lägenhet. 

 

Ärendet  
Äldreförvaltningen har genomfört en utredning av servicehusen i staden. 

Utredningen lämnar bland annat förslag på vilken målgrupp som kan beviljas 

servicehusboende liksom kriterier vid biståndsbedömningen. Förvaltningen är 

positiv till förslagen i slutrapporten om servicehus och bedömer att de kommer 

att leda till ökad likställighet i staden. Att målgruppen för servicehusboende nu 

tydligt preciseras är välkommet. Att begränsa antalet lägenheter i servicehusen 

till max 100 är positivt. Ett förtydligande av den gemensamma grundservice som 

servicehusen minst ska erbjuda är också av godo. Att även servicehusen infogas 

i det valfrihetssystem som staden i flera år använt för vård och omsorgsboende 

är positivt. En centralisering av köhanteringen bör leda till en bättre överblick 

över tomma lägenheter och en snabbare omsättning. 
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Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 19 juni 2017.  

Dnr 1.5.1.-243-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni m.fl. (S), ledamoten Martin Michel m.fl. (MP) och 

ledamoten Anki Erdmann (V) lade fram ett gemensamt förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) föreslog att nämnden skulle besluta 

i enlighet med förvaltningens förslag.   

 

Ledamoten Amela de la Cruz (L) lade fram ett eget förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta. 

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden beslutat i enlighet med socialdemokraternas, miljöpartiets och 

vänsterpartiets gemensamma förslag.     

 

Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för förvaltningens förslag, att remissen skulle besvaras med 

förvaltningens tjänsteutlåtande.  

   

Reservation 2 
Ledamoten Amela de la Cruz (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag enligt följande:   

 
Att som svar på remissen anföra följande. 

 

Liberalerna anser att servicehus är en värdefull boendeform som rätt använd ger 

en trygghets- och servicenivå för äldre som gör att de får ett friskare åldrande 

och kan skjuta upp flytt till ett boende med heldygnsomsorg. Vi ser att det är 

betydligt fler äldre som vill bo på servicehus än som beviljas plats. Därför vill vi 

att alla över 85 år som så vill ska få plats på servicehus. 

 

Skulle de kriterier för beviljande av servicehus som utredningen föreslår 

verkligen gälla fullt ut så skulle sannolikt många av de som idag får avslag på 

sin ansökan om servicehus få plats. Men tyvärr ser vi att många gamla, ensamma 

och otrygga stockholmare inte får flytta till ett servicehus eller vård- och 

omsorgsboende, fast de vill och behöver. Även av den anledningen vill vi se en 

rätt till servicehus från 85 års ålder. 
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Vi skulle vilja att begreppet ”ofrivillig ensamhet” definierades närmare. Det är 

inte ett begrepp som används i dagens riktlinjer. Det måste vara individen som 

avgör om ensamhet är ofrivillig eller inte: en person som är ensam, som känner 

sig isolerad och som behöver flytta till ett boende med större gemenskap ska inte 

få känslan av isolering underkänd för att ensamheten inte är tillräckligt 

”ofrivillig”. 

 

Vi vill också starkt framhäva vikten av att begreppet ”behov av hemtjänst för 

ens omvårdnadsbehov” inte får en alltför snäv tolkning. Vi påminner också om 

att kriteriet är ”behov av hemtjänst”, inte att hemtjänst tidigare har beviljats, och 

att servicehus måste kunna beviljas sökande som befinns vara i behov av 

hemtjänst för sina omvårdnadsbehov, även om man inte tidigare kommit i 

kontakt med hemtjänsten. Kvarboendeprincipen får inte innebära att man alltid 

börjar med att sätta in hemtjänst och avvaktar med boende, även i fall där det 

redan står klart att den äldre behöver flytta. 

 

Det finns viktiga delar av utredningen som vi välkomnar. Att man nu föreslår 

införandet av ett valfrihetssystem med gemensam kö är någonting som vi har 

krävt sedan tidigare. Det är också bra att man förtydligar vad ett servicehus bör 

innehålla. Vi vill i det avseendet lyfta fram vikten av att aktiviteter och social 

samvaro erbjuds året om, och i synnerhet i samband med storhelger och på 

sommaren. 

 

Vi välkomnar även att staden eftersträvar mindre enheter som känns mer som 

hem och mindre som institutioner. Det får inte tas till intäkt för att minska 

antalet platser genom att lägga ner stora servicehus utan att skapa nya, mindre 

enheter. 

 

Servicehusen är värdefulla, i synnerhet eftersom det än så länge saknas fullgoda 

alternativ. För att intentionerna bakom utredningen ska bli verklighet krävs det 

politisk vilja att stå upp för äldres möjligheter att kunna få flytta till ett tryggt 

boende, att kvarboende ska vara en möjlighet men inte ett tvång, och att även 

servicehusen inkluderas i den stora om- och utbyggnad av Stockholms 

äldreomsorg som väntar under de kommande årtiondena. 
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§ 23 
Revidering av riktlinjerna för handläggning av ekonomiskt bistånd 
Svar på remiss från kommunstyrelsen  
 
Beslut 

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande 

2. Omedelbar justering 

 

Ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat förslag om ändrade riktlinjer för handläggning 

av ekonomiskt bistånd. Förvaltningen har gått igenom riktlinjerna och  tycker 

främst att det krävs förtydliganden av begrepp och syften för att kunna uppnå 

rättssäkerhet under handläggningsarbetet samt föreslår tillägg på vissa delar i de 

reviderade riktlinjerna. 

 
Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 augusti 2017.  

Dnr 1.5.1.-267-2017 

 

Förslag till beslut  
Ordföranden Mia Päärni (S) föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 

förvaltningens förslag.   

 

Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) lade fram ett förslag till beslut och 

föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Ledamoten Amela de la Cruz (L) lade fram ett förslag till beslut och föreslog att 

nämnden skulle besluta i enlighet med detta.  

 

Beslutsgång 
Ordföranden Mia Päärni (S) ställde de olika förslagen mot varandra och fann att 

nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag.     

 

Reservation 1 
Vice ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M) reserverade sig mot nämndens 

beslut till förmån för eget förslag enligt följande:   

 

1. Att avslå förvaltningens förslag 

2. Att därutöver anföra följande. 

  

Riktlinjerna för handläggningen av ekonomiskt bistånd innehåller anvisningar 

för arbetet med ekonomiskt bistånd enligt socialtjänstlagen och utgår från 

lagstiftning, rättspraxis och beslut om tillämpningar i kommunfullmäktige eller 

kommunstyrelsen. En av de stora förändringarna när riktlinjerna för ekonomiskt 
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bistånd revideras är att papperslösa med barn kan ges möjlighet till ekonomiskt 

bistånd, vilket vi ställer oss ytterst kritiska till. Enligt socialtjänstlagen har 

socialtjänsten ansvar för alla som vistas i kommunen och för att ingen ska 

behöva lida nöd även om de inte är hemmahörande i kommunen. Därmed finns 

det utrymme i socialtjänstlagen att bistå papperslösa personer även om detta 

tolkas olika i olika kommuner och av olika handläggare. Malmö är en av de 

kommuner i landet som har beslutat om att ge papperslösa bistånd. Vi ställer oss 

dock ytterst kritiska till att den rödgrönrosa majoriteten i Stockholm stad nu 

väljer Malmös modell som föredöme, en av de kommuner där utanförskapet är 

som störst. Att ge papperslösa med barn i Stockholm stad ekonomiskt bistånd är 

djupt oroväckande och kommer att leda till långtgående konsekvenser. Det är en 

felprioritering av den rödgrönrosa majoriteten att ge människor som saknar rätt 

att vistas i landet en fristad i Stockholm. Socialtjänsten står redan inför en kris, 

vi har socialsekreterare som går på knäna och det saknas bostäder till flyktingar 

som beviljats uppehållstillstånd. Det är inte rimligt att ge personer som vistas i 

Sverige olagligt rätt till samma tillgång till samhälleliga insatser som svenska 

medborgare eller personer med uppehållstillstånd. Det måste finnas en tydlig 

gräns vilka som ska ges rätt till välfärdssystemet Genom att ge papperslösa rätt 

till ekonomiskt bistånd bidra detta också till ett växande skuggsamhälle. 

Samtidigt som dessa personer erbjuds skola, vård och ekonomisk bistånd tvingas 

de leva gömda, det är varken en hållbar eller mänsklig situation. Att ge en sådan 

förmån vore också att undergräva det svenska medborgarskapet och 

rättsamhället. Det är en farlig väg att gå och ger dessutom dubbla signaler, sök 

asyl, få avslag och uppbär rätt till allt i från skola till försörjningsstöd. Idag 

förmår inte majoriteten att tillhandahålla bostäder till personer med 

uppehållstillstånd, hur ska försörjningsstöd kunna ges till de tusentals som fått 

eller kommer att få avslag? Närmaste åren kommer ungefär 50 000 personer 

undvika att bli utvisade i Sverige, det är orimligt att kommunerna ska stå för 

försörjningsstöd till denna grupp. Majoriteten borde fokusera på de människor 

som har fått uppehållstillstånd för att kunna ge den bästa möjliga starten i 

Sverige. Ett politiskt ledarskap kräver tuffa beslut och tydliga prioriteringar, 

dessvärre verkar detta saknas hos den rödgrönrosa majoriteten. 

 

I de reviderade riktlinjerna framgår det även att sommarlovspeng ska utgå till 

barnfamiljer. Vi bedömer dock att detta kan tillgodoses inom ramen för befintlig 

verksamhet och föreningsliv. Vidare anges i revideringen av riktlinjerna om att 

införa prova på studier inom ekonomiskt bistånd. Det finns en god intention i att 

sänka trösklarna för att stärka möjligheterna till studier för personer med 

försörjningsstöd. Det ska alltid löna sig att arbeta och fler vägar in i jobb för 

personer som står långt från arbetsmarknaden behöver skapas. Dessvärre kan vi 

inte ställa oss bakom förslagen om att införa ett system för prova-på studier för 

personer med försörjningsstöd, så som de nu föreslås utformas. Ekonomiskt 

bistånd är det yttersta skyddsnätet i samhället och ett kortsiktigt alternativ, vilket 

det enligt vår uppfattning fortsatt ska vara. När en person får ekonomiskt bistånd 

ska det finnas tydliga och definierade motprestationskrav som syftar till jobb, 
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praktik eller studier. Kraven ska vara utformade efter varje människas 

förutsättningar. Som socialförvaltningen tidigare bedömt kan förslaget strida 

såväl mot andan i socialtjänstlagens förarbeten som mot kommunlagen och inte 

hålla vid en eventuell laglighetsprövning. När det handlar om människors 

livssituation och vägar ur ett bidragsberoende ska stadens insatser alltid ske på 

lagliga grunder och med individen bästa i åtanke. 

 
Reservation 2 
Ledamoten Amela de la Cruz (L) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag enligt följande:   

 

Att som svar på remissen anföra följande. 

 

Förslaget till nya riktlinjer för ekonomiskt bistånd är i många delar likt de 

riktlinjer som Alliansen antog under vår tid i majoritet. En skillnad är att 

förvaltningen föreslår att papperslösa barn ska ha rätt till ekonomiskt bistånd 

utöver den rätt till akut nödhjälp som följer av socialtjänstlagen. 

 

Liberalerna har tillsammans med övriga Alliansen infört en rätt till skolgång och 

sjukvård för papperslösa barn och en rätt för alla papperslösa till sjukvård som 

inte kan anstå. Liberalerna står fast vid detta. Barn i papperslösa familjer 

befinner sig ofta i mycket utsatta förhållanden och deras möjligheter att gå i 

skolan och få sjukvård ska värnas. 

 

Att därutöver ge barn i papperslösa familjer en rätt till försörjningsstöd skulle 

dock innebära att man ger möjlighet att mer långvarigt uppehålla sig i landet för 

personer som inte har rätt till det. Det leder till att den utsatta och prekära 

situation som barnen befinner sig i permanentas, vilket inte ligger i barnens 

intresse. Vi anser därför inte att barn i papperslösa familjer bör ha rätt till 

försörjningsstöd. Det finns andra insatser som kan komma ifråga för papperslösa 

barn och deras familjer: förutom den ovannämnda rätten till skolgång och 

sjukvård även akut nödbistånd enligt socialtjänstlagen samt hjälp att ta kontakt 

med frivilligorganisationer. 

 

Liberalerna vidhåller också det vi pekade på när ärendet var uppe i 

socialnämnden, nämligen att flera frågor fortfarande är outredda. Det saknas 

exempelvis en redogörelse av erfarenheter från de kommuner där 

försörjningsstöd till barn i papperslösa familjer prövats, såsom Malmö. I 

förslaget berörs heller inte det faktum att socialtjänsten är skyldig att på polisens 

begäran lämna ut uppgifter som behövs för att verkställa ett utvisningsbeslut, 

och om då sökande exempelvis ska informeras i förväg om möjligheten att deras 

personuppgifter kan komma att tillsändas polisen. Även dessa brister utgör skäl 

för oss att avstyrka förslaget om försörjningsstöd till barn i papperslösa familjer. 
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§ 24 

Avsägelse i stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Information har inkommit till förvaltningen att Sven Hallberg, Handikapp-

föreningarnas samarbetsorgan (HSO)/ Svenska Ångestsyndromsällskapet (ÅSS), 

avsagt sig sin plats i funktionshindersrådet. Rådet består efter det av fem personer 

och har två vakanser. HSO:s medlemsföreningar nominerar personer till HSO som i 

sin tur lämnar förslag till stadsdelsnämnden där beslut fattas om tillsättning av 

platserna i råden. Det är svårt att rekrytera till råden trots att en ledamot kan vara 

verksam i flera olika råd. Idag saknas ca 80-100 personer för platser i stadens olika 

funktionshindersråd. Medelåldern i funktionshindersråden är hög. 

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 8 maj 2017.  

Dnr 1.1.-287-2017.  
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§ 25 
Information om ej verkställda beslut 
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet  
Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa 

funktionshindrade (LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen 

för vård och omsorg (IVO) de beslut om bistånd eller insatser som inte har 

kunnat verkställas inom tre månader från datum för beslutet. Motsvarande 

redovisning överlämnas till stadens revisorer samt till äldrenämnden och 

socialnämnden, som rapporterar vidare till kommunfullmäktige. Förvaltningen 

har för andra kvartalet 2017 rapporterat sammanlagt 33 ej verkställda beslut, 

varav elva inom äldreomsorg, sju inom socialtjänst – vuxna, fjorton inom 

omsorg om personer med funktionsnedsättning och ett beslut inom socialtjänst – 

barn och ungdom.  

 

Ärendets beredning  
Rinkeby-Kista stadsdelsförvaltning hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

från den 18 juli 2017.  

Dnr 1.2.1.-356-2017  
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§ 26 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter     
 
Inga inkomna skrivelser fanns att anmäla.  
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§ 27 
Postlista   
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av postlista från och med den 8 juni 2017 till och med den  

9 augusti 2017.  
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§ 28 
Konferenser och utbildningar  
 
Inga inkomna inbjudningar fanns att anmäla.  
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§ 29 
Protokoll från pensionärsrådet  
 
Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets sammanträde den 14 juni 2017. 
  



 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 

24 augusti 2017 
 

Sida 42 

 

 

  

§ 30 
Protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljö  
 
Beslut  
Anmälan läggs till handlingarna. 

 

Ärendet 
Anmälan av protokoll från rådet för trygghet i fastigheter och utemiljös 

sammanträde den 30 maj 2017. 
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§ 31 
Anmälan av delegationsbeslut     

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna 

 

Ärendet 

Datum Ärende  Beslut Delegat 

2017-06-30 Överenskommelse om 

upphörande av anställning 

 

 Gunilla Davidsson 

tf stadsdelsdirektör 

2017-07-13 Tillförordnad stadsdelsdirektör 

17 juli 2017 till och med  

14 augusti 2017 

Dnr: 2.3.1.-044-2017 

 Gunilla Davidsson 

tf stadsdelsdirektör 
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§ 32 
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.   

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna 

 

Ärendet 
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade inom 

stadsdelsförvaltningen: 

 

1. Utdrag ur protokoll fört vid kommunstyrelsens sammanträde den 21 juni 

2017 Protokollsutdrag, § 9 PM: Fördelning av statsbidrag inom Stockholms 

stad som förvaltningskommun för finska dokid: 22772 
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Bilaga 1 

Stadsdelsnämndens sammanträde den 24 augusti 2017  

Närvaro vid omedelbart justerade beslut §§ 3, 10, 17, 20, 21 och 23      

 

X = närvarande vid handläggningen av samtliga omedelbart justerade paragrafer.  

 Parti Namn Närvaro §§ Tjänstgörande 

ersättare 

Ordförande  S Mia Päärni       X  

Vice ordförande  M Benjamin Dousa       X  

     

Ledamöter S Elvir Kazinic       X  

 S Kerstin Aggefors        X  

 S Staffan Svärd       X  

 MP Martin Michel       X  

 MP Ahmet Music  XXX  §§ 3, 10, 17,   

17,  20-23  

Galina Monsalves Leal § 4 

 V Anki Erdmann   §§ 3, 10, 17, 

20-23 

Estanislao Mboro § 4 

 M Aleks Sakala        X  

 M Tatjana Kovacic       X  

 M Kerstin Thufvesson       X  

 M Mats Rydelius       X  

 L Amela de la Cruz       X  

   

 

  

Ersättare S Galina Monsalves Leal §§ 3, 10, 17, 

20-23 

§ 4 

 S Estanislao Mboro §§ 3, 10, 17, 

20-23 

§ 4 

 S Soma Amin  -   

 S Daniel Katebi §§ 3, 10, 17, 

20-23 

 

 MP Abdisalam Hussein  -   

 MP Lara Siadat -   

 V Leo Ahmed -   

 M Basit Choudhury §§ 3, 10, 17, 

20-23 

 

 M Kahin Ahmed §§ 3, 10, 17, 

20-23 

 

 M Jean-Robert Nino §§ 3, 10, 17, 

20-23 

 

 L Arne Lund -   

 C Banar Sabet  §§ 3, 10, 17, 

20-23 
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 KD Sofia Tahko -   

Tjänstemän     

tf Stadsdels-

direktör  

 Johan Hernman       X  

     

Ekonomichef  Alex Baena -   

Avdelningschef  Ulrika Axelsson §§ 17, 20-

23 

 

Avdelningschef  Susanne Tengberg §§ 17, 20-

23 

 

tf Avdelningschef  Annika Björklund §§ 17, 20-

23 

 

tf Avdelningschef  Aila Laukkonen §§ 17, 20-

23 

 

tf Avdelningschef  Anette Höög §§ 3, 4, 17, 

20-23 

 

Bitr. enhetschef  Malin Jakobsson § 4  

Nämndsekr.   Tove Nilsson        X  

Adm.sekr.   Monica Holst  §§ 17, 20-

23 

 

     

Personal-

företrädare 

    

Kommunal  Riitta Eddib §§ 17, 20-

23 
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Bilaga 2 till protokoll från stadsdelsnämndens sammanträde 2017-08-24 

 

Promemoria till § 4 

Överflyttning av vårdnad till särskilt förordnad vårdnadshavare enligt 6 kap. 8 

§ föräldrabalken (FB)  

 
Ärendet behandlades under den slutna delen av sammanträdet och protokollsutdraget 

publiceras inte på grund av sekretess.  

 

 

 

 

 


